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BILAG A:  OPSUMMERING AF INTERVIEWRUNDE MED ERHVERVSSKOLERNE, REGION NORD 

Spørgsmål: 

1. Hvor mange lærere er ansat hos jer? 
2. Hvor mange er fastansat efter 2010? 
3. Hvor mange af de lærere, der er ansat før 2010 skal have et kompetenceløft (10 ECTS)? 
4. Hvor mange lærere ansat efter 2010 skal have fuld diplomuddannelse? 
5. Vil det være en fordel at UCN udbyder diplomuddannelsen i erhvervspædagogik og vil I gerne 

arbejde sammen med UCN om E/V-aktiviteter? 
6. Vil I benytte jer af UCNs udbud, såfremt vi får uddannelsen hjem? 
7. Hvilke moduler ville særligt være relevant for jeres lærere? 
8. Hvilken tilrettelæggelsesform ville I foretrække? 
9. Optagethed af de 7 væsentlige pædagogiske indsatsområder? 
10. Gode råd i forbindelse med arbejdet med diplomuddannelsen i erhvervspædagogik. 

Skole Svar på spørgsmål Follow up’s 
Aars 
Erhvervsskole 
JAH + KFJ 
Interview med 
uddannelseschef  
Per Stig Andersen 

1. Ca. 100 
2. Ca. 50 
3. Ca. 50 
4. Ca. 3-5 om året 
5. Ja, vi vil gerne have uddannelsen tættere 

på og lave mere samarbejde med UCN om 
forskellige ting, der rammer vores skole 
bredere set uddannelsesmæssigt. 

6. Ja 
7. Pt. er der meget brug for at nogle lærere 

bliver fag-fagligt opkvalificerede, men 
også et fokus på IT ville være godt. 

8. Både fuldtidsstudie og deltidsstudie ville 
være fint. 

9. Qua der er så mange forskellige 
uddannelser kan behovet for 
opkvalificering  være ret bredt. De har 
arbejdet en del med et par af de syv 
punkter, men der er ligeledes også brug 
for opkvalificering på de fleste af 
områderne for den største del af 
underviserne. 

10. Erhvervsskolerne i Aars ser meget gerne 
at UCN kommer til at udbyde formel 
efteruddannelse. De beder os være 
opmærksomme på at koordinere hold 
med øvrige erhvervsskoler, så der kan 
være et bredest muligt udbud. 

De var meget interesserede i at 
arbejde med faglig 
opkvalificering, også gerne som 
blended learning, om muligt. 
 
Derudover en ret stærk 
interesse for it-didaktik og 
elevaktiverende 
undervisningsmetoder. 
 
”Metaltræthed” blandt en del 
af lærerne ved opkvalificering 
på pædagogik. 
 
Der er inviteret til møde om 
opkvalificeringen på de 10 
ECTS-point ultimo januar. 

EUC Nordvest 
JAH + KFJ 
Interview med 
direktør Hans 
Christian Jeppesen 

1. Ca. 110 
2. Ca. 40-50 
3. Ca. 60 
4. 2-3 årligt 
5. Ja, vil gerne arbejde tæt sammen med 

EUC Nordvest og Innovation 
Lab har indgået et strategisk 
samarbejde om innovation, der 
har til formål at skabe en 
innovativ kultur og være en 



2 
 

og pædagogisk 
afdelingschef Bente 
Homann 

UCN – ser UCN som den regionale 
uddannelsesinstitution for dem. Vil gerne 
indgå partnerskabsaftale med UCN for 
bl.a. på den måde at signalere gensidig 
forpligtelse. 

6. Ja. Det er dog vigtigt, at underviserne har 
kendskab til erhvervs-
uddannelsessystemet, til eleverne og de 
dertil hørende udfordringer. 

7. Meget optaget af IT og af innovation. 
8. Mest pro fuldtidsforløb samt blended 

learning. 
9. Vil gerne have fokus på læring og 

progression. 
10. Ikke udbyde for mange 

uddannelsesforløb/moduler ad gangen, 
så kan vi ikke ”stille hold” regionalt. God 
idé at afholde samlede møder omkring 
hvilke moduler, der skal udbydes, hvornår 
og hvordan. Tæt kontakt til 
erhvervsskolerne. 

innovativ 
uddannelsesinstitution. Der vil i 
den forbindelse blive uddannet 
innovationspiloter og –agenter, 
der fokuserer på et digitalt og 
kreativt mindset. 
 
I den forbindelse kunne de 
godt være interesseret i, at den 
uddannelse, de bliver 
tilrettelagt for de mange ift. de 
10 ECTS-point fokuserer på 
kreativitet , innovation og it-
kompetencer. 
 
Udtrykker et meget tydeligt 
ønske om at have UCN som en 
tæt samarbejdspartner og i den 
forbindelse indgå en 
partnerskabsaftale med UCN - 
gerne sammen med de øvrige 
uddannelsesinstitutioner i 
Thisted og Thisted Kommune. 

Frederikshavns 
Handelsskole 
JAH + KFJ 
Interview med 
uddannelseschef 
Brian Andersson, 
leder Morten Friis 
Pedersen og lærer 
Louise Michaelsen 

1. Ca. 21 lærere 
2. Ca. 3 
3. Ca.18 
4. Ca. 3 
5. Ja, det vil vi meget gerne. Vi er meget 

optaget af en mere lokal og regional 
forankring og er derfor meget glade for at 
UCN vil gå ind i denne del af efter- og 
videreuddannelsesarbejdet. Vi ser mange 
samarbejdsmuligheder med dem. Vi har 
indtil nu oplevet at UCN leverer en god 
kvalitet i deres undervisning, hvilket er et 
vigtigt parameter for os. 

6. Ja, det vil vi gerne. Det vil være en forel at 
udbuddet ligger hos UCN, så de kan være 
i tæt kontakt med os og være med til at 
understøtte en tæt kontakt mellem de 
nordjyske erhvervsskoler. 

7. Pæd. it/ digitale teknologier er vi meget 
optagede af lige nu. 

8. Deltidsstudier vil være det bedste for 
vores lærere. 

9. Vi fokuserer særligt på læring og 
progression, praksisrelateret undervisning 
og motivation og elevaktivering. 

10. Tætte bånd mellem erhvervsskolerne,  
faciliteret af UCN. 

Der aftales, at UCN vender 
tilbage med en dato for et 
planlægningsmøde, hvor der 
deltager chefer/ledere og 
undervisere fra Frhs. 
Handelsskole samt leder + 2 
undervisere fra UCN. Formålet 
er, at tilrettelægge en proces i 
foråret, som kan tilvejebringe 
viden om hvad der skal være et 
fælles 
kompetenceudviklingsfelt for 
underviserne på Frhs. HS, og 
som formentlig kan danne 
grundlag for opkvalificeringen 
på de 10 ECTS-point, som 
givetvis skal starte i efteråret 
2015/januar 2015. 
 
Tanken er pt. at der planlægges 
et undervisermøde på Frhs. HS, 
hvor underviserne fra UCN til 
dels faciliterer mødet, til dels 
laver små oplæg. 
 
Herefter/herudfra planlægges 
det større 
opkvalificeringsforløb. 
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Aalborg 
Handelsskole 
KFJ 
Interview med 
uddannelseschef 
Ole Brønner 
Ervolder 

1. Ca. 80 lærere 
2. Ca. 20 
3. Ca. 60 (+ 20) 
4. Ca. 20 
5. Ja, det ville det. Vi vil gerne arbejde 

sammen med UCN om efteruddannelse af 
vores undervisere. 

6. Ja. 
7. Obl. Modul 1 +2. Valgfrit modul 3. 
8. Det hele. 
9. Der skal fokuseres på læringsprogression 

og det at kunne fasilitere læreprocesser. 

Processen for det pædagogiske 
grundlag blev præsenteret. Vi 
aftaler, at vi taler videre om 
deltagelse i dette og at vi har 
muligheden for at lave 
kompetenceudviklingen fra 
efteråret 2015 på de 10 ECTS-
point. 

EUC Nord 
JAH 
Interview med 
uddannelseschef 
Charlotte Bisbjerg 

1. Ca. 250 
2. 30-40 
3. Stort set alle 
4. 15 afsted hver halvår 
5. Ja, men vi er glade for vores samarbejde 

med VIA og vi er bekymret for om UCN 
har undervisere med faglig viden inden 
for det erhvervspædagogiske område. 
Underviserne skal klædes på til opgaven 
f.eks. gennem forsøgs- og 
udviklingsarbejder og 
projektsamarbejder. Det er vigtigt, at 
underviserne har viden om forskellige 
fagdidaktikker (tømrer, murer, smed 
mm.) og at de har lokalt kendskab til 
institutionerne. Måske er der mulighed 
for at inddrage erhvervsskole-
medarbejdere i undervisningen? 

6. Måske - det kommer an på ovenstående. 
7. Obl. Modul 2 og Valg. Modul 3 samt fra 

PD: Fagdidaktik og evaluering samt 
Vejledningsmoduler 

8. Fuldtidsstudie over 6 uger 
9. Læringsmål og feedback kunne være 

interessant også at gøre til et 
forskningsområde i forbindelse med 
erhvervsskolerne 

10. Vigtig at have respekt for området og at 
det kræver en indsats at arbejde sig ind 
på et nyt område. 

 

Tradium 
KFJ og BRH 
Interview med Ulrik 
Husum 

1. Ca. 450 lærere 
2. XX 
3. Forløb allerede aftalt med Hans Jørgen 

Knudsen, Metropol 
4. Ca. 40 årligt, ca. 1/3 til region nord. 
5. Ja 
6. Ja 
7. Undervisningsdifferentiering og synlig 

læring, feedback , læringssamtaler. 

Uddannelse af 
didaktiske/pædagogiske 
vejledere 
 
Optagethed af microteaching 
og læringssamtaler. Har fået 
vores materiale om dette, og vi 
lover at følge op i forhold til et 
fremtidigt samarbejde om 
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8. ”Dråbe-modellen”/deltid. Har også brugt 
fuldtidsmodellen, hælder nok mest til den 
første. 

9. Se nr. 7. 
10. Når lærerne er på uddannelse er det 

vigtigt at være opmærksom på vejledning, 
undervisningsmaterialer ud i ordentlig tid, 
god vejledning og ordentligt dialogisk 
tilbagemelding på skriftlige 
eksamensopgaver.  

dette. 

AMU Aalborg 
JAH 
Interview med Knud 
Christensen Dal 

1. Ca. 100 
2. Ca. 10 
3. Stort set alle 
4. 10 – 2 er i gang  
5. Ja men vi har et godt samarbejde med 

VIA 
6. Måske det kommer an på kvaliteten og 

udbuddet 
7. De obligatoriske moduler 1 og 2 
8. 6 ugers fuldtidsforløb 
9. Klasseledelse og diff. undervisning 
10. Mulighed for at anvende undervisere fra 

VIA? 

Vil evt. gerne være med på 
næste vejlederuddannelse – 
har sendt beskrivelsen til Knud. 

SOSU Nord 
JAH og KFJ 
Interview med 
uddannelseschef 
Gitte Hundstrup 

1. Ca.200 
2. Ca. 59 
3. Stort set alle 
4. 25-30 
5. Vi vil gerne arbejde mere 
sammen med UCN, det giver god mening med en 
regional samarbejdspartner. Vi er dog tilfredse 
med vores samarbejde med VIA 
omkring 
diplomuddannelsen i 
erhvervspædagogik. 
6. Det vil helt sikkert være en overvejelse værd, vi 
er ikke bundet til VIA. 
7. De fleste af modulerne er 
relevante for vores lærere. 
Der kan være enkelte gange 
hvor et diplommodul fra 
den almene PD-retning er 
godt at supplere med. 
8. Begge typer af 
tilrettelæggelse kan være 
gode. Der er fordele og 
ulemper ved begge former. 
9. Vi er særligt optaget af elevernes 
læringsprogression, undervisningsdifferentiering, 
synlig læring, elevens stemme, evaluering 
(Hattie). 

Der skal aftales møde om 
forløbet  med de 10 ECTS-
point. Forløbet skal være rettet 
mod evaluering og 
læringsprogression, herunder 
fokus på læringsmål. 
 
KFJ indkalder SOSU Nord. 

Tech College 1. Ca. 350 Vi aftaler at mødes for at tale 
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Aalborg 
KFJ 
Interview med 
pædagogisk chef 
Gerda Mariager 

2. Ca. 200 
3. Ca. 100 
4. Ca. 10 årligt 
5. Vi vil gerne arbejde mere sammen 

med UCN end vi gør allerede. UCN er 
en naturlig og vigtig 
samarbejdspartner for os. Det skal 
dog siges at samarbejde med VIA 
omkring diplomuddannelsen i 
erhvervspædagogik fungerer fint, 
men det ville være godt med en 
ekstra og lokal spiller på markedet. Vi 
vil gerne støtte op om at UCN bliver 
en samarbejdspartner på 
efteruddannelsesområdet, og vil 
gerne stå til rådighed med faglige og 
organisatoriske input, hvis I lykkes 
med at få udbudsretten til 
uddannelsen. 

6. Ja, vi vil i hvert fald overveje om vi 
ikke skal gøre brug af den, det er 
selvfølgelig vigtigt for os, at UCN viser 
at de har de fornødne 
underviserkompetencer for at vi vil 
vælge dem. 

7. De fleste af modulerne er relevante 
for vores lærere. Der kan være 
enkelte gange hvor et diplommodul 
fra den almene PD-retning er godt at 
supplere med. 

8. Begge typer af tilrettelæggelse kan 
være gode. Der er fordele og ulemper 
ved begge former. 

9. Vi er særligt optaget af hele den 
tematik, der er omkring læringsmål, 
feedback og evaluering.  Det er 
væsentligt for elevernes læring, men 
også for at blive bedre til at 
differentiere i undervisningen og for 
at gøre eleverne mere aktive i egen 
læreproces. 

10. Vær meget opmærksomme på den 
faglige indsigt i 
erhvervsskoleområdet. 

om fælles udviklingsprojekter. 
Særlig optagethed af at arbejde 
med at brede 
folkeskolelærernes viden om 
ungdomsuddannelser ud. Hvad 
skal der til? 
 
Derudover aftales at tale videre 
om hele mål, feedback og 
evalueringsområdet. 

 

 



BILAG B: UCN SURVEY - SPØRGESKEMAUNDERSØGELSE PÅ DE NORDJYSKE 
ERHVERVSSKOLER 

 

Oplever I, at der regionalt er efter- og videreuddannelsesmuligheder, der imødekommer jeres 
behov for at give de ansatte et erhvervspædagogisk kompetenceløft? 
 

 

Anser I dette som en hindring for at efterkomme de krav til efter- og videreuddannelse af jeres 
ansatte, som aftalen om ”Bedre og mere attraktive erhvervsuddannelser ” stiller? 
 

 

 
Vurderer I, at et regionalt udbud af Diplom i Erhvervspædagogik ville imødekomme jeres behov for 
at give de ansatte et erhvervspædagogisk kompetenceløft? 
 

 

 

Vurderer I, at et regionalt udbud af Diplom i Erhvervspædagogik ville imødekomme jeres behov for 
at give de ansatte et erhvervspædagogisk kompetenceløft? - Delvist, uddyb gerne: 

• Der er mere specifikke behov så som opkvalificering inden for bestemte grundfag, som det ville være hensigtsmæssigt at 
kunne afvikle som pd-moduler 

• Ja, hvis kvaliteten er til stede 
• Vi samarbejder allerede med VIA 

 
  



Hvis Diplomuddannelsen i erhvervspædagogik blev udbudt i Nordjylland gennem UCN, ville I da 
vælge at benytte jer af dette udbud? 

 

 

Uddyb herunder, hvorfor I måske eller slet ikke ville vælge UCNs udbud af uddannelsen. 

• Pga. lærerkompetencerne 
• Afhængig af om UCN kan leve op til kvalitetskrav bl.a. omkring erhvervspædagogik og viden om erhvervsskolerne og 

faglærerprofilerne 
• Vi har i forvejen et samarbejde med VIA . derved kan vore medarbejdere deltage i forløb i hhv. Ålborg/Vodskov.Viborg .. 

Århus .. Horsens 

 

 

 
 
Hvor mange af jeres lærere ansat før 2010, vurderer I, skal have et erhvervspædagogisk 
kompetenceløft svarende til 10 ECTS-point? 

• 18,00 
• 50,00 
• 60,00 
• 100,00 
• 100,00 
• 50,00 
• 80,00 
• 75,00 



Hvilke af nedenstående moduler kunne være mest relevante for den gruppe lærere, der skal have 
et erhvervspædagogisk kompetenceløft svarende til 10 ECTS-point? (sæt gerne flere krydser) 

 

 

 
 
Hvor mange af jeres lærere ansat efter 2010 har I årligt behov for at give et kompetenceløft 
svarende til en fuld pædagogisk diplomuddannelse? (angiv ca. antal) 

• 2,00 
• 5,00 
• 8,00 
• 5,00 
• 10,00 
• 0,00 
• 20,00 
• 5,00 

Hvilken tilrettelæggelsesform vil generelt være mest hensigtsmæssig i jeres planlægning, når I skal 
have jeres lærere på efter- og videreuddannelse? (sæt gerne flere krydser) 
 

 



 

 
 
Uddannelsesinstitution 

• Frederikshavn Handelsskole 
• Erhvervsskolerne Aars 
• EUC Nordvest 
• EUC Nord 
• Aalborg Handelsskole 
• Tech College Aalborg 
• SOSU Nord 
• Tradium 
• AMU Nordjylland 

Navn 

• Brian Andersson 
• Per Stig Andersen 
• Hans Christian Jeppesen 
• Charlotte Bisbjerg 
• Ole Brønner Ervolder 
• Gerda Mariager 
• Gitte Hundstrup 
• Ulrik Husum 
• Peter Thomsen 

Samlet status 
 



 



• Til rette vedkommende 

12. januar 2015 

Et 0nske om fortsat udvikling af uddannelsesmulighe
der i kommunen 

Aalborg Kommune er en uddannelseskommune, hvor det vcegtes h0jt at have et 
bredt uddannelsestilbud. Lokale og regionale uddannelsesmuligheder er ikke bare 
vigtige for Aalborg Kommune- men ogsa for hele den nordjyske region. 

lgennem den seneste tid har nye samfundsmcessige krav som f0lge af bl.a. ud
dannelsesreformer skabt et stigende behov for udvikling af vores regionale efter
og videreuddannelsesmuligheder- og dette scerligt for udvikling af de muligheder, 
der er malrettet gruppen af medarbejdere fra erhvervsskolesektoren. Denne grup
pe star efter nye reformkrav over for specifikke krav om opkvalificering. 

Derfor 0nsker Aalborg Kommune at tilkendegive sin opbakning og st0tte t il, at der 
regionalt arbejdes for at styrke efter- og videreuddannelsesmulighederne malrettet 
lcererne pa de nordjyske erhvervsskoler. Mere specifikt 0nsker Aalborg Kommune 
at st0tte UCN, som allerede anerkendt udbyder pa det regionale marked, i at ud
bygge deres uddannelsestilbud malrettet erhvervsuddannelserne, saledes at de 
uddannelsesaktiviteter og initiativer, der igangscettes kan forankres og udvikles lo
kalt og regionalt. 

Aalborg Kommune er af den opfattelse, at det har stor betydning for hele den nord
jyske region, at UCN gives muligheden for at arbejde formelt uddannelsesmcessigt 
med pcedagogisk opkvalificering af lcererne i erhvervsskoleregi i form af diplomud
dannelsen i erhvervspcedagogik. Jeg vii derfor pa vegne af Aalborg Kommune til
kendegive vores st0tte til, at UCN s0ger udbudsretten til diplomuddannelsen i er
hvervspcedagogik hjem. 

r~ ~(; -~. 
Thomas Kastrup-L~ 
Borgmester 

Aalborg 
Kommune 

Aalborg Byrad 

Byradet 
Boulevarden 13 
9000 Aalborg 
9931 3131 
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